



Еженедельник новостей МДС

События за 4 – 8 июля 2016 года

4 июля

Руководство МДС и группы «Евромани» обсудили вопросы сотрудничества

Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков и заместитель исполнительного директора Данияр Медеров встретились с представителями группы компаний «Евромани» - директором по организации конференций Кристофером Гарнетом и генеральным представителем в России и СНГ Александром Королем. Гости ознакомились с деятельностью МДС, состоянием экономики и инвестиционного климата в Кыргызстане. Представители «Евромани» посетили Бишкек с рабочим визитом, в ходе которого обсуждены вопросы сотрудничества между компанией и МДС.

Подробнее [здесь](#)

День независимости США отметили в Бишкеке

МДС принял участие в приеме Посла США в КР Шейлы Гуолтни по случаю 240-й годовщины независимости Соединенных Штатов Америки. Неотъемлемые права на «жизнь, свободу и стремление к счастью», провозглашенные в Декларации независимости, вдохновляют многие поколения во всем мире. Посольство США в Кыргызской Республике является активным почетным членом МДС в течение многих лет.

6 июля

Рассмотрены вопросы по контрольным ценам на импортируемые товары

МДС принял участие в совещании по обсуждению законодательной инициативы Министерства экономики КР по установлению механизма минимального уровня контрольных цен на товары, импортируемые с территории ЕАЭС. Данная инициатива предлагается с целью борьбы с «серыми» схемами при импорте товаров в Кыргызстан. В настоящее время МДС вырабатывает единую позицию по этому вопросу с учетом мнения членов МДС.

IBC Weekly News

Events of July 4 – 8, 2016

July 4

IBC and Euromoney Group discuss cooperation

IBC Executive Director Askar Sydykov and Deputy Executive Director Daniyar Mederov met with representatives of Euromoney group - Christopher Garnett, Director, Euromoney Conferences, and Alexander Korol, General Representative in Russia and the CIS. The guests got acquainted with the IBC mission and activities, as well as the state of the economy and the investment climate in Kyrgyzstan. The Euromoney group representatives visited Bishkek on a working visit, during which they discussed cooperation between the company and IBC.

More details [here](#)

US Independence celebrated in Bishkek

IBC took part in a reception of the U.S. Ambassador to the Kyrgyz Republic Sheila Gwaltney on the occasion of the 240th Anniversary of the Independence of the United States of America. Many generations all over the world seek and exercise the inalienable rights to "life, liberty and pursuit of happiness" inspired by the Declaration of Independence. The U.S. Embassy to the Kyrgyz Republic has been an active IBC Honorable Member for many years.

July 6

Reference prices of imported goods discussed

IBC participated in a meeting to discuss the legislative initiative of the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic to establish the mechanism of minimum reference prices for imported goods from the territory of the Eurasian Economic Union. The initiative was proposed in order to deal with "gray" schemes to import goods into the territory of the Kyrgyz Republic. Currently, IBC generates a common position on this issue taking into account the views of the IBC members.

<p>7 июля</p> <p>МДС и Госкадровая служба расширяют сотрудничество</p> <p>Представители МДС и Государственной кадровой службы КР обсудили возможности сотрудничества. Бизнес постоянно взаимодействует с госорганами и МСУ, поэтому сотрудничество нашей ассоциации и Госкадровой службы на регулярной основе будет взаимовыгодным, сообщил исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков. Директор Государственной кадровой службы КР Нурханбек Момуналиев рассказал о деятельности ведомства в проведении единой государственной кадровой политики в стране.</p> <p>Подробнее здесь</p> <p>Совет по регулятивной реформе рассмотрел рекомендации, снимающие барьеры для бизнеса</p> <p>Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков выступил с докладом о роли бизнес-сообщества в проводимой реформе на заседании Совета по регулятивной реформе, прошедшем под председательством премьер-министра КР Сооронбая Жеенбекова. Участники встречи обсудили первый пакет рекомендаций к НПА, регулирующим предпринимательскую деятельность. Предложения выработаны в рамках реализации регулятивной реформы, инициированной Правительством КР и поддержанной Центром ОБСЕ в Бишкеке.</p> <p>Подробнее здесь</p>	<p>July 7</p> <p>IBC and State Personnel Service expand cooperation</p> <p>Representatives of IBC and the State Personnel Service of the Kyrgyz Republic (SPS) discussed the possibilities of mutual cooperation. Business often interacts with state bodies and local self-governments, so the collaboration of the SPS and IBC on a regular basis will be mutually beneficial, IBC Executive Director Askar Sydykov said. Director of the State Personnel Service Nurkhanbek Momunaliev told about the agency's activities in conducting a unified state personnel policy in the country.</p> <p>More details here</p> <p>Regulatory Reform Council considered recommendations to eliminate barriers to business</p> <p>IBC Executive Director Askar Sydykov told about business community's role in the regulatory reform at a meeting of the Regulatory Reform Council chaired by the Prime Minister of the Kyrgyz Republic Sooronbay Jeenbekov. The meeting participants discussed the first set of recommendations to the normative legal acts regulating entrepreneurial activity. The proposals have been developed as part of the regulatory reform initiated by the Government of the Kyrgyz Republic and supported by the OSCE Centre in Bishkek.</p> <p>More details here</p>
<p>8 июля</p> <p>АПИ и китайская бизнес-ассоциация подписали Меморандум о сотрудничестве</p> <p>МДС принял участие в бизнес-форуме с участием делегации Ассоциации строительных и отделочных материалов провинции Гуандун, Китай. Мероприятие организовано Агентством по продвижению инвестиций при Министерстве экономики Кыргызской Республики, Торгово-промышленной палатой КР и Генеральным консульством КР в Гуанчжоу. Эксперты АПИ представили инвестиционные проекты в сфере туризма и строительства.</p> <p>Подробнее здесь</p>	<p>July 8</p> <p>IPA and the Chinese Business Association sign Memorandum of Cooperation</p> <p>IBC took part in a business forum with the participation of a delegation of the Association of Building Materials from the Guangdong Province, China. The event was organized by the Investment Promotion Agency under the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic, the Chamber of Commerce and Industry of the Kyrgyz Republic and the Consulate General of the Kyrgyz Republic in Guangzhou. IPA experts presented investment projects in tourism and construction.</p> <p>More details here</p>
<p>Встречи с членами МДС</p> <p>6 июля МДС и страновой директор Всемирной продовольственной программы (ВПП) ООН Рам Сараванамутту обсудили проекты, выполняемые ВПП по улучшению школьного питания в начальных классах и обеспечению продовольственной</p>	<p>Meetings with IBC members</p> <p>On July 6, IBC and Country Director of the UN World Food Programme (WFP) Ram Saravanamuttu discussed the projects carried out by the WFP to improve primary school meals, food security, capacity building and others. The meeting also discussed the</p>

<p>безопасности в стране. Рассмотрена возможность участия частного сектора в деятельности ВПП.</p>	<p>possibility of participation of the private sector in the WFP activities.</p>
<p>События на 11 – 15 июля</p> <p>11 июля</p> <p>В Министерстве экономики КР состоится бизнес-форум с участием бизнесменов из провинции Гуандун, представляющих горнодобывающий сектор, сектор строительства и строительных материалов, металлургию, автомобилестроение, производство посуды.</p> <p>12 июля</p> <p>Министерство труда и социального развития КР проведет круглый стол по обсуждению и принятию проекта Концепции "О Национальной квалификационной системе".</p> <p>Прием по случаю 59-й годовщины вступления Его Высочества Ага Хана на престол Имамата Исмаилитов.</p> <p>13 июля</p> <p>В Кыргызско-Японском центре человеческого развития (конференц-зал №1) состоится семинар Японской организации по развитию внешней торговли ДЖЕТРО (JETRO) по предстоящей выставке FOODEX 2017.</p> <p>Подробнее по ссылке</p> <p>14 июля</p> <p>Заседание правления МДС</p> <p>Члены правления МДС обсудят итоги деятельности ассоциации за прошедший месяц и план действий на следующий месяц.</p>	<p>Events for July 11 – 15</p> <p>July 11</p> <p>The Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic will host a business forum with participation of businessmen from Guangdong province, China, who will represent such sectors as mining, construction and building materials, metallurgy, automobile production, and production of eco-friendly tableware.</p> <p>July 12</p> <p>The Ministry of Labor and Social Development of the Kyrgyz Republic will hold a roundtable to discuss a draft Concept "On National Qualification System."</p> <p>Reception on the occasion of the 59th anniversary of the accession of His Highness Aga Khan to the throne of the Ismaili Imam.</p> <p>July 13</p> <p>The Kyrgyz-Japan Center for Human Development (conference hall №1) will host a seminar of the Japan External Trade Organization (JETRO) on the forthcoming exhibition FOODEX 2017.</p> <p>More details here</p> <p>July 14</p> <p>IBC Board meeting</p> <p>The IBC Board Members will discuss the results of the IBC activities for the past month and an action plan of for the next month.</p>
<p><i>С уважением,</i></p> <p><i>Международный деловой совет</i></p> <p><i>Кыргызская Республика, 720011</i> <i>Бишкек, ул. Абдрахманова, 191</i> <i>Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113</i> Тел: + 996 312 623801 Факс: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</p>	<p><i>Best regards,</i></p> <p><i>International Business Council</i></p> <p><i>Office 113, Hyatt Regency Bishkek</i> <i>191, Abdrakhmanov Str., Bishkek</i> <i>Kyrgyz Republic, 720011</i> Тел: + 996 312 623801 Факс: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</p>